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کــوتــــاه

آرمان ملی: در جلســه ای با حضور معاون 
اول رئیس جمهور بر ضــرورت تدوین طرحی 
جامع برای واگذاری زمین به مردم، اســاتید 
دانشــگاه ها و کارکنان دســتگاه های اجرایی 
جهت ســاخت مســکن تأکید و برنامه ریزی 
لازم برای آغاز عملیات اجرایی ۲۰۰ هزار واحد 
خوابگاه متاهلی دانشجویی انجام شد. محمد 
مخبر در جلســه ای که در خصوص مســکن 
برگزار شد، با اشــاره به برنامه ریزی و اقدامات 
دولت جهت تســریع در اجــرای نهضت ملی 

مســکن، وزارت راه و شهرســازی و سازمان 
برنامه و بودجه را مکلف کرد ســازوکار دقیق 
و زمان بندی شــده واگذاری زمین به مردم را 
تا دو هفته آینده تدوین و در جلســه آتی ارائه 
کنند. وی همچنین با اشاره به گزارش های ارائه 
شده در خصوص مسائل و مشکلات پیش روی 
صدور پروانه ساخت مســکن، بر لزوم تدوین 
دستورالعملی دقیق برای حل این مساله تاکید 
کرد و گفت: حل مســاله صدور پروانه ساخت 
باید به فوریت حل و فصل شود بنحوی که هیچ 

بهانه ای برای امتناع از صدور پروانه ســاخت 
وجود نداشته باشد. در این جلسه که وزرای راه 
و شهرسازی، نفت، علوم، تحقیقات و فناوری 
و رئیس ســازمان برنامه و بودجــه نیز حضور 
داشــتند، بر ضرورت احداث ۲۰۰ هزار واحد 
خوابگاه دانشجویی متاهلی براساس تفاهم نامه 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و وزارت راه و 
شهرسازی تاکید و مقرر شد عملیات اجرایی آن 
آغاز و بازپرداخت اقساط تسهیلات مربوطه در 
بودجه سال ۱۴۰۲ پیش بینی شود.  همچنین 
گزارشی از جلســات برگزار شده در خصوص 
تأمین تسهیلات ساخت مسکن ارائه و مقرر شد 
بانک مرکزی اجرای تعهدات بانک های عامل را 
بر اساس قانون جهش تولید مسکن به صورت 
ویژه پیگیری کرده و بانک هایی که به تعهدات 
خود عمل نکرده انــد را مطابق با قانون جهش 
تولید مســکن جریمه نمایند. در این جلســه 
وزارت راه و شهرسازی ماموریت یافت در حدود 
۹۰۰شــهر که امکان تامین زمین وجود دارد، 
اراضی را با هزینه صفر به صورت اجاره ۹۹ ساله 
برای ساخت مســکن تخصیص داده و در این 
زمینه با حمایت هــای وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری اساتید دانشــگاهی فاقد مسکن در 

اولویت قرار گیرند. 

یــادداشـــت
بستر گفت وگو، شرایط و امکان

جامعه امروز زمینه و شرایط گفت وگو و مفاهمه را دارد. هر چند 
که متأسفانه گروه هایی هستند که اساسا مفاهمه گریز هستند و 
این گروه ها را در دو سمت دو طیف می بینیم.  هم در بین کسانی 
که از  حاکمیت دفاع می کنند و هم در بین کسانی که به برخی 
روندهای جاری و دستگاه ها معترض هستند. متأسفانه برخی 
می خواهند با ابزارهایی که به نوعی صرفا ابزار اعمال قدرت است 
به نتیجه برسند. واقعیت امر بر آن است که این مساله امکان 
ندارد که صرفا با تکیه بر ابزار قدرت یک طرف بتواند اعمال اراده 
کند. لذا نه دولت می تواند صرفا با استفاده از ابزار قدرت تنش 
را بخواباند ونه کسانی که به دنبال رسیدن به خواسته های خود 
هستند می توانند با ابزار خشونت به نتیجه برسند و فکر کنند که 
با تکرار حرف های خود در یک فضای گفتمانی یک سویه که فقط 
خودشان درک می کنند می توانند پیش ببرند. این اتفاق نمی افتد 
و ما بیش از هر زمان دیگری نیاز به مفاهمه و گفت وگوی دوجانبه 
داریم. حال اینکه آیا واقعا به آنجایی رسیدیم که طرفین نتوانند 
با یکدیکر صحبت کنند؟ به نظر می رسد که اینگونه نیست و 
هنوز زمان بسیار خوبی برای رسیدن به یک تفاهم و گفت وگوی 
مثبت وجود دارد. امروز واقعا این نیاز بسیار بیشتر در دانشگاه ها 
حس می شود و کاملا هم فکر می کنیم که در بخش عمده ای 
از دانشجویان این گوش شنوا و احساس تشنگی وجود دارد که 
کسانی بنشینند و حرفشان را بشنوند و اینها نظراتشان را بگویند، 
مشکلاتشان را مطرح کنند و آنچه در اذهانشان می گذرد را باز 
کنند و جواب بشنوند. این مساله مهمی است کاملا حس می شود. 
ما می توانیم گفت وگو های دانشجو- دانشجو ؛ استاد- دانشجو و 
دعوت از کارشناسان در جهت گفت وگو با دانشجویان و به ویژه 
گفت وگوهای دانشجویان با مسئولان را داشته باشیم که بسیار 
می تواند موثر باشد. به شرطی که از فضای تنش دور باشد و در 
فضایی مقداری صمیمانه تر شاهد برگزاری این گفت وگو ها باشیم. 
حال شاید وقتی دوربین صداو سیما می  آید و شبیه این حضورهایی 
است که سخنگوی دولت در دانشگاه هاست مقداری از حالت 
مفاهمه دوجانبه خارج می شود و بیشتر جنبه نمایشی پیدا می کند. 
ولی در مقیاس های کوچک، دانشکده های کوچک تر و جمع های 
کوچک تر می تواند حالت دوستانه تری داشته باشد و بیشتر منتج 
به نتیجه شود. البته که گفت وگو های بزرگ مقیاس هم در جای 
خود با مولفه های خود می تواند مفید و موثر باشد.  به هرحال به 
نظر می رسد که این گفت وگو ها نیاز روزافزون جامعه بوده و امکان 
آن نیز کاملا شدنی است. اگر فعلا در سطح جامعه با کسانی که از 
روش های خشونت آمیز استفاده می کنند نمی توان وارد صحبت 
شد به این دلیل است که شاید نشود تشخیص داد که با چه کسی 
باید به گفت وگو پرداخت. ولی لااقل جاهایی مثل دانشگاه ها که 
جوانان حضور دارند بسیار خوب می شود این کار را انجام داد. البته 
دبیرستان ها فضای دیگری دارد و سن و سال دانش آموزان یک 
اقتضای دیگری دارد و آنها ر ا خیلی نباید به سمت مسائل سیاسی 
کشاند ولی باز هم با اقشار دیگر کاملا این امکان وجود دارد. در یک 
سری از انجمن ها یا بخش های فرهنگی مثل جلسات نقد فیلم، 
شعر و تحلیل کتاب این نوع گفت وگو ها می تواند در مقیاس بزرگ 
به مفاهمه ملی کمک کند. البته اینکه گفته می شود باید نوعی 
گفت وگو با مردم در خیابان نیز صورت گیرد باید اذعان داشت که 
در خیابان نیز همین جوانانی هستند که عموما می شود آنها در 
محل های دیگری یافت. از طرفی در صحنه خیابان نمی شود نشست 
و گفت وگو کرد. متأسفانه آنهایی که در خیابان از خشونت استفاده 
می کنند به دنبال هماوردی و تقابل هستند و اینجا اساسا گفت وگو 
و مفاهمه معنا و مفهومی پیدا نمی کند. ولی مقدم بر این صحنه ها 
خیلی از جاها را داریم که به فراخور سن و سالشان با جوانان صحبت 
کنیم. دانشگاه ها یک فراخوری دارد و محیط های آموزشی پیش 
از دانشگاه نیز فراخور دیگری دارد. هر چند که گفت وگو را فقط 
هم نباید به محیط های آموزشی محدود کرد. خیلی از کانون های 
فرهنگی مختلف وجود دارد که می توان آنها را فعال کرد. متأسفانه 
در گذشته با کج سلیقگی هایی این جلسات به فراموشی سپرده 
شده و جواب نداده است. مثلا اگر جلسات نقد فیلم تشکیل می شود 
ممکن است که محدود به آن جلسات باشد اما می توان با مسامحه 
اجازه داد این جلسات بسیار بیشتر شود و ثانیا اگر هم مباحث روز 

هم مطرح شد می توان پذیرفت که از این محمل استفاده شود. 

 احمد شیرزاد
فعال سیاسی اصلاح طلب

 قالیباف
 به دنبال برداشتن 

فیلترینگ است

یک عضو هیات رئیسه مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه دانشگاه 
از فرهنگ نخبگانی فاصله گرفته 
است، گفت: متأسفانه دانشگاه سویه 
فرهنگ توده ای به خود گرفته و از 
فرهنگ نخبگانی فاصله می گیرد 
که این زنگ خطری است. احمد 
نادری درباره بحث فیلترینگ گفت: 
ما در مجلس شورای اسلامی به 
ریاست آقای قالیباف رئیس مجلس 
فیلترینگ  که  هستیم  پیگیر 
قالیباف  آقای  شود.  برداشته 
به نمایندگی مجلس پیگیر رفع 
فیلتر اینستاگرام و واتساپ است 
و بحث های جدی مطرح شده که 
باید فیلترینگ برداشته شود؛ ما هم 
معتقدیم بخشی از کسب و کارها در 
اینستاگرام است اما بحث ما چیز 
دیگری است مبنی بر این که فیلتر 
به این شکل جواب نمی دهد و باید 
سیاست جدیدی اتخاذ کرد. این 
نماینده همچنین اظهار داشت: 
امینی  خانم  فوت  موضوع  در 
کم کاری های جدی در صداوسیما 

صورت گرفت.

معاون اول رئیس جمهور: 

 طرح واگذاری زمین به مردم 
در حداقل 900شهر تدوین شود

 ادعای بازداشت 
دو فرانسوی درایران 

وزیر امور خارجه فرانسه مدعی شد که 
احتمالا دو شهروند دیگر این کشور در 
ایران در بازداشت به سر می برند و پاریس 
در حال بررسی »اطلاعات ضدونقیض« 
در این باره است. کاترین کولونا، وزیر امور 
خارجه فرانسه در گفت وگو با روزنامه 
لوپاریزین مدعی شد که احتمالا »دو 
شهروند فرانسوی دیگر« در ایران در 
بازداشت به سر می برند که با استناد به 
گفته او، شمار شهروندان زندانی این کشور 
در ایران به هفت نفر می رسد.  کولونا در این 
باره گفت: ما نگران دو شهروند دیگرمان 
هستیم. در تلاشیم اطلاعات ضد و نقیض 
دراین باره را بررسی کنیم. جمعه گذشته، 
روزنامه لوفیگارو در گزارشی ادعا کرده 
بود که این دو شهروند فرانسوی پیش از 
آغاز ناآرامی های اخیر در ایران بازداشت 
شده اند. وزارت امور خارجه فرانسه پاسخی 
به درخواست رویترز برای ارائه توضیحات 

بیشتری در این باره نداد. 
 
کمیته ای برای پیگیری وضعیت 

دانشجویان بازداشتی
یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه باید دانشگاه 
را به فضای گفت وگو برگردانیم گفت: 
خطر مهلک برای وضع فعلی کشور دو 
قطبی کردن جامعه و افزایش شکاف 
است. محسن دهنوی تاکید کرد: ما 
حتما بحث ممنوع الورودی دانشجویان 
را پیگیری می کنیم؛ اگر دانشجویی به 
صرف اظهارنظر ممنوع الورود و یا احضار 
به کمیته انضباطی شده، به ما اعلام کنید 
تا پیگیری کنیم؛ ما نماینده همه مردم 
هستیم حتی اگر کسی ما را نماینده 
خود نمی داند باز هم ما خود را موظف 
به پیگیری  حقوق او می دانیم. وی در 
عین حال گفت: وضعیت کسی که بیرون 
از دانشگاه دست به تخریب و اغتشاش 
زده با کسی که صرفا به خاطر اظهارنظر 
ممنوع الورود شده، متفاوت است. طبیعتا 
باید قوه قضائیه با این فرد بر اساس تخلف 

و جرم مرتکب شده، برخورد کند. 
 

 هشدار اطلاعات سپاه 
درباره تماس های مشکوک

سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در اطلاعیه ای به مردم نسبت 
به تماس های مشکوک برای دعوت به 
اغتشاشات آگاهی و هشدار دارد. در اطلاعیه 
سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی خطاب به مردم آمده است: ملت 
شریف و انقلابی ایران درصورتی که در 
فضای مجازی و یا از طریق تماس های تلفنی 
ارتباط های مشکوکی با شما بر قرار شد 
که در آن درخواست هایی برای اقدامات 
تخریبی از جمله آتش زدن اماکن، تابلوها و 
نمادها یا شعار نویسی و تهیه عکس و فیلم از 
اماکن خاص نظامی و مذهبی و یا برگزاری 
تجمع و تظاهرات و حمل و امثال این موارد را 
داشتید، این ارتباطات از سوی گروهک خائن 
منافقین با شما برقرار شده، لذا در اولین 
فرصت ضمن مسدود نمودن آن ارتباط در 
فضای مجازی مراتب را به نزدیک ترین واحد 
سپاه محل سکونت خود یا با شماره تلفن 
۱۱۴ ستاد خبری سازمان اطلاعات سپاه 

اعلام نمایید. 
 

 ۵ وزارتخانه 
مورد نقد و سوال مجلس 

نماینده مردم اهواز در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه ۴ یا ۵ وزارتخانه به 
شکل جدی مورد سوال و نقد نمایندگان 
قرار گرفته اند و مجلس منتظر پاسخ است، 
گفت: یکی از وظایف مجلس براساس 
وظیفه نظارتی اش نقد و تذکر به دولت 
و سوال و پیگیری آن از دولت است. 
سیدکریم حسینی در رابطه با ضرورت هایی 
که مجلس باید در نقد عملکرد دولت در 
بخش های مختلف داشته باشد، گفت: اولا 
باید هر دو قوه بپذیرند که قابل نقد هستند 
و اصلا یکی از وظایفی که مجلس بر عهده 
دارد پیرو وظیفه نظارتی اش نقد و تذکر 
به دولت و سوال از دولت و پیگیری آن از 

دولت است. 
 

 حمایت آلمان
 از تحریم های بیشتر علیه ایران

صدراعظم آلمان در اظهاراتی ضد 
تحریم های  از  که  کرد  مطرح  ایرانی 
بیشتر اتحادیه اروپا علیه ایران حمایت 
می کند. خبرگزاری رویترز نوشت، اولاف 
شولتز، صدراعظم آلمان دیروز در پیامی 
ویدئویی در صفحه توییترش گفت که 
از دور تحریم های اتحادیه اروپا که قرار 
است هفته بعد علیه ایران اعمال شود، 
حمایت می کند. شولتز با مطرح کردن 
اظهاراتی ضدایرانی گفت: ما می خواهیم 
فشار بر سپاه پاسداران ایران و رهبری 

سیاسی]ایران[ را بیشتر کنیم. 

  وزیر ورزش  
زیرتیغ استیضاح 

اقدامی  در  نمایندگان  برخی 
هماهنگ قصد دارند طرح استیضاح 
سیدحمید سجادی وزیر ورزش 
و جوانان را در آستانه جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر کلید بزنند. این طرح 
استیضاح اکنون در مرحله جمع آوری 
امضا قرار دارد. بی پولی ورزش موجب 
نشده که مدیران سجادی از تشکیل 
فدراسیون های جدید و غیر ضروری 
دست بردارند و مخارج تازه ای بر 
دوش ورزش کشور گذاشته اند. برخی 
نمایندگان معتقدند انتصاب ها در 
اختیار سجادی نیست و وی توانایی 
اداره حواشی اخیر ورزشکاران را 
نداشته است. نخواندن سرود ملی 
توسط بازیکنان ملی در چندین رشته 
نمایندگان مجلس را به این استیضاح 
فوری ترغیب کرده است.  در استقلال 
و پرسپولیس مخارج نجومی هزینه 
شده است و لیگ برتر فوتبال بدون 

تماشاگر برگزار می شود!

آرمان ملی-  احسان اسقایی: وزارت 
آموزش و پرورش یکی از سه وزارتخانه 
فرهنگساز درکشور در کنار وزارت فرهنگ 
و وزارت علوم است که هم حاکمیت و هم 
دولت ها حساسیت ونگاه ویژه ای به  آن دارند. از 
این منظر روسای جمهور همواره تلاش دارند 
شیخ وزرای خود را برای تصدی این وزارتخانه 
به مجلس بفرستند. فردی که قبل از هرچیز 
دارای سابقه و نظریه در آموزش باشد تا به 
نوعی رابطه ویژه ای بین وزیر آموزش و پرورش 
با خانواده های دانش آموزان ایجاد شود. این 
نکته آنقدر برای دولت ها مهم است که گویا 
از طریق رضایت معلمین و دانش آموزان از 
سیستم آموزشی می توانند رضایت خانواده ها 
و در نهایت رضایت جامعه را از عملکرد خود 
تضمین کنند. نگاه به وزرای معرفی شده از 
دولت های مختلف به مجلس برای تصدی 
وزارت آموزش و پرورش و بررسی عملکرد 
آنها خود موید این موضوع است.  هرچند 
برخی وزرا در بین ۱3وزیری که از ابتدای 
انقلاب به این سو برگزیده شدند از مقبولیت 
علمی و حتی فرهنگی وسیاسی برخوردار 
نبودند اما اشخاصی همچون شهیدان رجایی و 
باهنر، نجفی، حاجی بابایی، دانش آشتیانی، در 
دولت های مختلف بر مسند این وزارتخانه تکیه 
زده و توانستند در بعد سیاسی نیز برای خود 
جایگاهی با توجه به موفقیت شان فراهم کنند. 
دولت سیزدهم فردی فاقد توان اداره یک 
وزارتخانه  را به مجلس معرفی کرد که مجلس 
با او مخالفت  کرد و در مرحله بعد یوسف نوری 
را به عنوان وزیر معرفی کرد که هرچند دارای 
سوابقی در زمینه آموزش و پرورش است 
اما ظاهرا نتوانسته تحرکات چندانی در این 
وزارتخانه ایجاد کند. چند روزی است  زمزمه 

استیضاح یوسف نوری به گوش می رسد. 
    اهمیت و جایگاه آموزش و پرورش

محمدرضا خباز، فعال سیاسی اصلاح طلب 
در ارتباط با جایگاه وزارت آموزش و پرورش به 
»آرمان ملی« گفت: هر وزیری دو مسئولیت 
وزارتخانه  در  یکی مسئولیت  دارد.  مهم 
زیرمجموعه خود و دیگری چون در هیات 
دولت حضور دارد و با رأی وزرا تصمیمات 
مهم صورت می گیرد، در تصمیم گیری های 
دولت هم مسئولیت دارد و باید پاسخگو 
باشند. یکی از وزارتخانه های  پر اهمیت وزارت 
آموزش و پرورش است. بیش از یک میلیون 
معلم فرهیختگان جامعه و نزدیک به ۱۵ 
میلیون  دانش آموز با مدیریت این وزارتخانه 
اداره می شوند و شخصیت آیندگان کشور در 

آموزش و پرورش شکل می گیرد. 
    وزیری که تا وزیر شدن فاصله 

داشت
خباز در ارتباط با معرفی یوسف نوری 
به عنوان وزیر آموزش و پرورش توسط 
رئیس جمهور گفت: متأسفانه در معرفی وی 
هیچ گونه مشورتی با دلسوزان نشد. آقای 
رئیسی باید این موضوع را درنظر می گرفت که 
باید فردی برای تصدی این وزارتخانه به مجلس 
معرفی می شد که قرار است جای شهیدان 
رجایی و باهنر را بگیرد. در   دولت های اولیه 
انقلاب قوی  ترین افراد را به عنوان وزیرآموزش 
و پرورش معرفی می کردند زیرا به اهمیت 
مساله آموزش و پرورش واقف بودند. وزیر فعلی 
البته آموزش و پرورشی است اما سال هاست که 
از این وزارتخانه دور بوده. شخصی که با عنوان 
وزیر انتخاب شده فردی نیست که چالش  های 
پیش روی معلمین و دانش آموزان را با تمام 
وجود درک کرده تا بتواند بار سنگین آموزش 

و پرورش را به دوش بکشد. وزیر آموزش و 
پرورش باید چنان جایگاهی داشته باشد که 
زمانی که به یکی از استان ها می رود تا برای 
معلمین صحبت کند، معلمین احساس کنند 
فردی رئیس  آنهاست که چند سر و گردن از 
آنها بالاتر است. وزیرفعلی آموزش و پرورش 
تا داشتن همه شرایط یک وزیر خوب آن هم 
برای وزارت آموزش و پرورش فاصله  دارد و 
با مشکلات آموزش و پرورش به صورت کامل 
آشنا نیست و برنامه دقیقی هم برای اداره 

وزارتخانه نداشت .
    ژنرال های آموزشی از اسب پیاده 

شدند
 وی افزود: زمانی که وزیر مشاهده کرد او به 
عنوان وزیر معرفی شده باید قوی ترین افراد را 
به عنوان معاونین خود برمی گزید. در استان ها 
قوی ترین افراد را به عنوان رئیس آموزش 
و پرورش معرفی می کرد تا کمبود وجود 
خودش جبران شود. وزیر آموزش و پرورش 
به جای اینکه ژنرال های آموزش و پرورش را 
به عنوان کادر اداره کننده و تصمیم سازان و 
تصمیم گیران معرفی کند، به دنبال سربازان 
رفت و ژنرال های آموزشی را از اسب پیاده کرد. 
البته سرباز محترم است. از این نظر هم خود 
وزیر و هم مجموعه وی از عهده این بار سنگین 
برنیامد. محمدرضا خباز در پایان گفت: با این 
شرایط می توان اعلام کرد وضعیت آموزش 
و پرورش مناسب نیست. ضمن اینکه اولیای 
دانش آموزان به خاطر برخی اتفاقات در مدارس 
نگرانند. معلمین هم ناراحتند و دانش آموزان 
نیز که باید در شرایط موجود لنگرگاهی برای 
کشور باشند، دغدغه چندانی ندارند و نوعی 
نارضایتی بین معلم و دانش آموزان و اولیا 

دیده می شود.

بررسی»آرمان ملی« از کارنامه یوسف نوری در گفت وگو با محمدرضا خباز: 

وزیر آموزش و پرورش  ژنرال های آموزشی را  حذف کرد
    اولیا دل نگران فرزندان خود در مدارس هستند

آرمان ملی: دبیر ستاد حقوق بشر کشورمان 
اظهار داشت: متأسفانه امروزه حقوق بشر 
بیش از هر زمان دیگری سیاسی شده است. 
ما شاهد هستیم کشورهایی که خودشان را 
پرچمدار دفاع از حقوق بشر تلقی می کنند، 
به طور مشخص آمریکا و برخی از کشورهای 
غربی، در حد گسترده ای ناقض حقوق بشر در 
قلمرو خودشان یا در سایر کشورها هستند و 
این کشورها به هیچ وجه از نظر ما صلاحیت 
پرچمداری در حوزه حقوق بشر را ندارند. کاظم 
غریب آبادی که به نیویورک سفر کرده با بیان 
این که »اخیرا به دنبال اغتشاشاتی که در داخل 
جمهوری اسلامی ایران صورت گرفته است، 
این کشورها مجددا ندای حمایت از حقوق بشر 
مردم ایران سرداده اند« گفت:  این مردم، همان 
مردمی هستند که زندگی میلیون ها نفر از 
آنان، در اثر تحریم های یکجانبه ایالات متحده 
آمریکا تحت تاثیر جدی قرار گرفته است. 
همان تحریم هایی که کشورهای اروپایی اگر 
واضعان آن ها نبوده اند، اما همواره این تحریم ها 
را اجرا کرده اند. هزاران نفر از مردم بیگناه ما در 
جریان بیماری کرونا به دلیل نرسیدن واکسن 
و دارو در اوایل این بیماری همه گیر جان خود 
را به دلیل تحریم های یکجانبه غیرقانونی و 
ظالمانه و عدم انتقال پول از طریق کانال های 

مالی از دست دادند. وی افزود: ما ۱۷هزار 
قربانی ترور توسط همان تروریست هایی 
که اکنون در کشورهای اروپایی و آمریکا 
ساکن هستند و در بهشت امن غرب زندگی 
می کنند، داریم. چگونه این کشورهای اروپایی 
و آمریکا دم از حمایت از حقوق بشر مردم 
ایران می زنند؟ اگر دلشان به حال حقوق بشر 
مردم ایران سوخته است، تحریم ها را بردارند 
و تروریست ها را به پای میز محاکمه بکشانند 
و آنها را پاسخگو و از کشورهای خود اخراج 
کنند! معاون امور بین الملل قوه قضائیه تصریح 
کرد: بسیار مضحک است، اخیرا آمریکا که به 
زعم خودش خواسته از اغتشاشگران حمایت 
کند، اعلام کرده است بخشی از تحریم هایش 
را بر می دارد. شما ببینید مثلا کدام بخش 
از تحریم ها را برداشته است؟ تحریم هایی 
که موجب تسهیل ارتباطات یا دسترسی به 
اینترنت از طریق شرکت آمریکایی است، 
آن هم در راستای حمایت از اغتشاشگران. 
غریب آبادی درباره هدف سفرش به نیویورک 
اظهار داشت: ما در نیویورک هستیم تا هم 
در نشست های کمیته سوم مجمع عمومی 
سازمان ملل به دلیل مباحث مرتبط با حقوق 
بشر که این روزها در حال بحث و بررسی است، 
حضور داشته باشیم و همچنین، رایزنی هایی 

را با گروه های مختلفی از کشورها و مقامات 
مسئول سازمان ملل داشته باشیم تا روایتی 
صحیح از وضعیت حقوق بشر در جمهوری 
اسلامی ایران و اغتشاشات اخیر و نقش مخرب 
برخی کشورها به این کشورها و مقامات ارائه 
کنیم و اجازه ندهیم که روایت غلط و عنادآمیز 
کشورهای غربی و آمریکا، اذهان کشورها 
را منحرف کند. این، کاری اساسی و اصولی 
است. وی ادامه داد:  تاکنون جلسات مختلفی 
را داشته ایم. با گروه کشورهای عدم تعهد و 
با گروه کشورهای دوستان حمایت از منشور 
سازمان ملل متحد، دیدارهای جمعی داشتیم. 
وی افزود: با گروه کشورهای دوستان حمایت از 
منشور سازمان ملل که متشکل از ۱۹ کشوری 
است که مواضع اصولی در حوزه سازمان های 
بین المللی و در مخالفت با سیاسی کردن 
حقوق بشر و مداخله های خارجی و همچنین 
اقدامات قهری یا تحریم های یکجانبه دارند، 
دیدار بسیار خوبی داشتم. وی افزود: با برخی 
از سفرا و نمایندگان دائم کشورها نیز به صورت 
دوجانبه دیدار داشتم و از آنچه در هفته های 
اخیر در جمهوری اسلامی ایران واقع شده، 
روایتی واقعی و صحیح را عرضه کردیم و نسبت 
به مخاطرات سیاسی کردن سازوکارهای 
بین المللی و سوءاستفاده از آنها هشدار دادیم. 

دبیر ستاد حقوق بشر ایران: 

اجازه نمی دهیم روایت غلط غرب و آمریکا، اذهان کشورها را منحرف کند

نه به رفراندوم در زمان 
عصبانیت جامعه 

فعال سیاسی اصولگرا گفت: در 
حالتی که مردم عصبانی هستند، 
نمی شود رفراندوم گذاشت. برخی از 
بحث رفراندوم سوءاستفاده می کنند 
و بخشی از جامعه هم عصبی هستند 
گذاشت.  رفراندوم  نمی شود  و 
چرا برای هر موضوعی رفراندوم 
بگذاریم؟ امیررضا واعظ آشتیانی 
اظهار داشت: وقتی احزاب موفق 
می شوند، معنا و مفهومش این است 
که هر حزب و تشکیلاتی برای خود 
یک دولت دارد و این دولت در زمان 
پیروزی در انتخابات می تواند ظهور 
و بروز کرده و خود را نشان دهد و 
مردم به نگاه اقتصادی آن حزب و 
تشکیلات رأی می دهند. چالش 
بزرگ ما در کشور تحزب بوده که 
پاشنه آشیل ما محسوب می شود و 
دشمن همواره از آن استفاده کرده 
است. وی در بخش دیگری گفت: 
نظر من این است که ابتدا باید 
نمایندگان مجلس استیضاح شوند 
که با چه منطقی به افراد ضعیف 

رأی دادید.

ویــــــژه
عضو هیات رئیسه مجلس: 

باید چرخه عدم گفت وگو تمام شود
آرمان ملی: یک عضو هیات رئیسه مجلس با تاکید بر اینکه 
باید دانشگاه را به فضای گفت وگو برگردانیم، گفت: خطر مهلک 
برای وضع فعلی کشور دو قطبی کردن جامعه و افزایش شکاف 
است.  محسن دهنوی در جلسه پرسش و پاسخ دانشجویی در 
دانشکده ادبیات و علوم انسانی که به همت بسیج دانشجویی، 
انجمن اسلامی دانشجویان مستقل و جامعه اسلامی دانشجویان 
دانشگاه تهران برگزار شد، گفت: ۲۰ سال در دانشگاه و فعالیت 
دانشجویی حضور داشتم؛ هیچ گاه وضعیت این گونه نبود که 
امکان گفت وگو و تبادل نظر کم شود. شاید در بیرون از دانشگاه 
فضا تند بود اما همیشه فضای گفت وگو در دانشگاه ولو با وجود 
درگیری در حد دانشجویی وجود داشت. وی با بیان اینکه ما و 
شما مسئول ترمیم وضعیت فعلی هستیم گفت:  اکنون عده ای 
سعی می کنند دانشگاه را از فضای گفت وگو و تبادل نظر خارج 
کرده و فضای دانشگاه را رادیکال و تند کنند. با این وضعیت 
ممکن است فضا امنیتی شده و امکان گفت وگو وجود نداشته 
باشد لذا باید این چرخه در نقطه ای تمام شود. نماینده تهران 
تاکید کرد: باید چرخه عدم گفت وگو تمام شود چون ادامه این 
وضعیت باعث رادیکال شدن فضا و خارج شدن فرصت گفت وگو 
است؛ دانشگاه را به فضای گفت وگو برگردانیم که همیشه چنین 
فضایی در آن وجود داشته است. فراموش نکنیم که برخی به 
دنبال دور کردن فضای دانشگاه از گفت وگو و کشاندن آن به 
خیابان هستند که این رویکرد، دانشگاه را از کارکرد خود دور 
می کند. دهنوی ادامه داد: یکی از مهم ترین اتفاقات این است که 
بدخواهان ایران به دنبال دامن زدن بر شکاف اجتماعی بین مردم 
بوده و می خواهند گسل اجتماعی را عمیق تر کرده و آن را تبدیل 
به شکاف غیرقابل جبران کنند. ما باید با گفت وگو به این موضوع 
بپردازیم که هیچ کسی از عمیق شدن این شکاف سود نمی برد. 


